

[Text]

there. And in September and October when crops are being harvested, we have students there. We also consider placing students with families for the whole summer, and there is a tremendous amount of activity in that area. So we are looking at these modifications.

**The Chairman:** Dr. Sullivan, is there is some further comment you have or something you would like to add just before we wrap up?

**Mr. Sullivan:** Mr. Chairman, we would be very pleased to provide you with further information on this. I assume that I can get an address where I could send the documents when they are ready.

**The Chairman:** We can certainly provide you with that before you go. We would like to thank you very much for coming out and for a very interesting presentation.

We now have Mr. Joe Greene as our next witness, the president of the Council of the Students' Union, at Memorial University of Newfoundland.

Good evening, sir. Have you a written brief?

**Mr. Joe Greene (President, Council of the Students' Union, Memorial University of Newfoundland):** I do not really have much here, it is not really a formal paper.

**The Chairman:** Quite all right.

**Mr. Greene:** I just have some rough ideas and rough notes on paper.

**The Chairman:** Yes. Well, if you would care to make an oral presentation to us first, we will listen and then we can . . .

**Mr. Greene:** Okay, fine. I apologize for being late.

**The Chairman:** Just before we start, I should perhaps introduce Mr. Greene to the committee members. This is John McDermid, who is the Conservative member for . . .

**Mr. McDermid:** Brampton-Georgetown.

**The Chairman:** Brampton-Georgetown, Ontario, and Mr. Gilles Marceau, the Liberal member for . . .

**Mr. Marceau:** Jonquière.

**The Chairman:** Jonquière. And having said that, I ask you to continue.

**Mr. Greene:** Okay. I am not sure how enlightening this is going to be, but anyway, as I just said, I have no formal paper; it is just going to be a few general ideas and comments.

First of all I would like to say that I feel these public hearings into employment opportunities for the eighties are certainly an excellent idea and something that was probably badly needed. On behalf of the Council of the Students' Union at Memorial University I wish the people involved well. I hope the proceedings go smoothly and I hope that something beneficial results from them.

Unemployment is indeed a major problem in Canada, and I believe it is probably the worst in the Province of Newfoundland. In particular, it is bad for university students. Certainly, universities cannot solve this problem on their own. Thus, of course, help is needed elsewhere. Other problems linked with student unemployment as it relates to university are student

[Translation]

fermes de même qu'en septembre et octobre au moment des moissons. Nous envisageons également la possibilité de placer des étudiants dans des familles d'agriculteurs pour tout l'été. Toutes ces modifications sont actuellement à l'étude.

**Le président:** Voulez-vous ajouter quelque chose monsieur Sullivan?

**M. Sullivan:** Nous nous ferions un plaisir de vous faire parvenir des renseignements supplémentaires à ce sujet. Il suffirait de nous donner l'adresse à laquelle il faut les expédier.

**Le président:** Nous vous donnerons l'adresse. Je tiens à vous remercier d'être venu nous présenter votre très intéressant exposé.

Notre témoin suivant est M. Joe Greene, président du Conseil de l'association des étudiants de l'Université Memorial à Terre-Neuve.

Vous avez apporté un exposé écrit?

**M. Joe Greene (président du Conseil de l'Association des étudiants, Université Memorial de Terre-Neuve):** Non, il ne s'agit pas d'un long exposé.

**Le président:** Parfait.

**M. Greene:** J'ai simplement jeté quelques idées sur le papier.

**Le président:** D'accord. Dans ce cas, vous pouvez nous faire une communication verbale.

**M. Greene:** Très bien. Je m'excuse d'être arrivé en retard.

**Le président:** Je voudrais, si vous le permettez, présenter les membres du Comité à notre témoin. Voici M. John McDermid, député conservateur de . . .

**M. McDermid:** Brampton-Georgetown.

**Le président:** Brampton-Georgetown en Ontario et ensuite M. Gilles Marceau, député libéral de . . .

**M. Marceau:** Jonquière.

**Le président:** De Jonquière. Maintenant, vous avez la parole.

**M. Greene:** Merci. Je ne sais pas si ce que je vais vous dire vous sera d'une grande utilité. Je n'ai pas rédigé de document en bonne et due forme, je vais donc simplement vous exposer quelques idées générales.

Je dirais pour commencer qu'à mon avis, la tenue d'audiences publiques sur les possibilités d'emploi au cours des années 80 est une excellente idée. Au nom du Conseil de l'Association des étudiants de l'Université Memorial je vous souhaite la bienvenue; j'espère que vos délibérations se dérouleront sans à-coups et que les résultats déboucheront sur des mesures positives.

Le chômage qui est un des problèmes les plus graves au Canada actuellement, sévit le plus durement dans la province de Terre-Neuve. Les étudiants des universités sont tout particulièrement touchés. Il n'appartient pas, bien entendu, aux seules universités d'essayer de résoudre ce problème. Outre le chômage, les étudiants doivent également faire face aux aug-